
 

 

 

 

 
 

 

“Voorbij het oog van de storm, is het met de wind in 

de rug goed zeilen” 
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Wij willen onze waardering uitspreken voor het vele werk dat door de ambtenaren en het College 
is verricht om deze Voorjaarsnota 2015 op te stellen. Maar ook de voorlichting en de antwoorden 
op al onze technische vragen verdienen onze positieve aandacht. 

1e financiële rapportage 
Onze fractie is tevreden met de uitkomst van het beeld voor 2015, dat er toe leidt dat we een 

voordeel kunnen inboeken van iets meer dan 170.000 euro. Fijn is het ook dat naast de financiële 

rapportage, het inhoudelijke deel ook is opgezet als een afwijkingsrapportage. In het kader van 

Lean & Mean  sluit dit mooi aan bij de huidige werkwijze van onze beleidsmedewerkers. Nou lijkt 

het in dit perspectief een enorme meevaller, maar door de afrekening met Westerwijs 161K 

voordeel) en een balanscorrectie van de schoolwoningen (125K) is het beeld minder positief. 

Desalniettemin is het een voordeel en alle meevallers moet je koesteren is ons geleerd. Er is nu ook 

de zogenaamde ‘lucht’ uit de begroting gehaald, waardoor het beeld vanaf 2016 minder hoog zal 

uitschieten. 

“De financiële situatie in de gemeente Zuidhorn is stabiel” Althans zo luidde het persbericht enkele 

weken geleden in de krant. Maar toch blijken er verschillende onzekerheden ons pad te kruisen de 

komende jaren. Neem de taken in de decentralisaties, maar vergeet zeker ook niet de gevolgen van 

de belastingherziening, ofwel de invoering van vennootschapsbelasting. Wat zal de impact zijn op 

de organisatie? Vorig jaar werd het College immers ook al bijna verrast door de Wet markt en 

overheid, en de betekenis daarvan voor het verenigingsleven. De ongunstige effecten daarvan zijn 

net op tijd gekeerd, maar we verwachten nu meer visie van dit College op dergelijke 

ontwikkelingen. 

De Voorjaarsnota 

De PvdA-fractie heeft met interesse kennis genomen van deze voorjaarsnota. De eerste berichten 

op basis van de meicirculaire maken dat het eerdere verwachte voordeel uit het gemeentefonds, 

veel lager bleek, dan eerder dit jaar werd aangekondigd. Het levert ons uiteindelijk ‘slechts’ 20.000 

euro structureel voordeel op. Daarbij ontvangen we voor het sociaal domein ook nog eens minder 

geld.  

Het budget is fors lager ten opzichte van voorgaande jaren en het College gaat er prat op, dat door 

klantgericht te werken en maatwerk te bieden, de uitgaven minder worden. Maar als PvdA vinden 

we dat voorzichtigheid geboden dient te worden. We moeten niet de situatie krijgen dat de 

drempel om ondersteuning te vragen hoger wordt. Wij vinden dat de toegankelijkheid onder alle 

omstandigheden gewaarborgd moet worden, voor die mensen, die de ondersteuning door de 

gemeente nodig hebben. Wij staan voor een sociale en solidaire gemeente! 

Het maakt eens te meer duidelijk dat de inspanningen die op gemeentelijk niveau worden 

ondernomen om de huishouding op orde te houden met een paar simpele pennenstreken uit Den 

Haag maar van beperkt belang blijken. Daarnaast zijn er in het afgelopen jaar nieuwe taken 

toegevoegd, waar de gemeente dan ook maar een oplossing voor moest zien te vinden. 

Vooralsnog is dit redelijk goed gelukt, maar nu ligt de opdracht, om met minder geld voor het 

sociaal domein, toch budgetneutraal te begroten. Maar op het moment dat er negatieve 
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uitschieters zijn op het gebied van het sociale domein moeten we dat ook zichtbaar en kenbaar 

maken bij het Rijk. Als het gewoonweg niet voor dat geld kan, moet het Rijk het maar bij passen!  

 

Het zijn nog steeds onzekere tijden. Ondanks dat we weten wat de decentralisaties voor ons als 

gemeente inmiddels betekenen, weten we nog niet echt wat de financiële consequenties op 

langere termijn zullen zijn. Maar met de voorzichtige positieve economische ontwikkelingen, het 

lichte herstel van de huizenmarkt en het aantrekken van werkgelegenheid krijgen we 

langzamerhand het gevoel, dat we niet meer midden in de storm zitten! Nu moet je de juiste koers 

weten te bepalen!  Onze opdracht aan het College luidt: Met de wind in de rug is het goed zeilen, 

maar het grillige beeld van de algemene uitkering dwingt nog steeds tot behoedzaam opereren. 

Ter illustratie: de Voedselbank Westerkwartier (Grootegast, Marum en Zuidhorn) heeft nog steeds 

te maken met een groei van het aantal klanten. (actuele situatie: 82 adressen, 275 monden, 

waarvan het meest schrijnend; 85 kinderen in armoedegezinnen!) De voedselbank doet haar best 

om op eigen benen te staan, maar kan wellicht op termijn niet zonder financiële steun van de 

gemeenten. 

Vervangingsinvesteringen en incidenteel voordeel 

 
En als de wind dan een klein beetje meezit, dan zorg je ervoor dat de noodzakelijke 

vervangingsinvesteringen als eerste worden gedaan. Vervanging van lichtmasten en armaturen 

begrijpen we, echter de keuze om een Fendt trekker aan te schaffen vinden we nogal vreemd, 

allereerst omdat het merk er specifiek bij staat, maar ook vragen we ons af of deze bij een lokale 

ondernemer is aangeschaft. Als er naast verlichting, ook weer wordt geïnvesteerd in 

speeltoestellen, waarom dan niet ook in de veelal beschadigde verkeers- en straatnaamborden in 

onze gemeente. Het is een eerste aanblik voor onze dorpen en vernielde verkeersborden lijken ons 

niet te passen in de meest veilige gemeente van Nederland. 

Naast de vervangingsinvesteringen wil de gemeente Zuidhorn de incidentele voordelen van 2013 

en 2014 gaan onttrekken uit de Algemene Reserve, en inzetten voor investeringen die op lange 

termijn voordelen opleveren.  Als PvdA stonden we en staan we nog steeds voor het in stand 

houden en verbeteren van de voorzieningen in onze kernen. Eveneens proberen we de toegang 

tot, en het gebruik van deze voorzieningen voor onze inwoners laagdrempelig en betaalbaar te 

houden.  

Investeren in mensen en voorzieningen 
 

Daarom vindt de PvdA het ook goed dat er de komende jaren extra geïnvesteerd wordt in de 

dorpshuizen. Er moet in de ogen van de PvdA een beroep gedaan kunnen worden op de 

solidariteit. Daarvoor hebben we een solide basis nodig. En daarvoor zal er voor ‘Noaberschap’ een 

andere, faciliterende rol van de overheid nodig zijn. Een meer dienstbare en participerende rol van 

onze gemeente past daar prima bij. Op zoek naar verbinding met de dorpsbewoners dus. Daarom 

is de functie van een dorpshuis bijzonder belangrijk voor het dorp, en dat zal de komende jaren 

zich nog veel sterker het geval zijn.  
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Maar ook andere voorzieningen als zwembaden en voetbalvelden zijn ook belangrijk voor onze 

gemeente. Om met dat laatste te beginnen, als vervangingsinvestering geeft dit College aan dat de 

v.v. Zuidhorn €225.000,- nodig heeft voor vervanging van de toplaag van het kunstgrasveld. Niks 

mis mee natuurlijk, ware het niet dat de club zelf, getuige ook de inspreker en de belangstelling 

vanavond, zelf met een tegenvoorstel komt. Dank voor jullie inbreng! Volgens ons zeker de moeite 

waard om dit nader te laten onderzoeken en met concrete voorstellen te komen bij de begroting.  

We zagen bij behandeling van de technische vragen ook dat er voor groot onderhoud op termijn 

een behoorlijk bedrag nodig is voor onze zwembaden. Dat dat niet direct meegenomen is in dit 

voorstel, kunnen we ons, gezien het bedrag,  voorstellen. Maar toch roepen we het College op om 

samen met de betreffende partijen te kijken of er op termijn geld gereserveerd kan worden voor 

onze zwembaden. Zwemmen geeft net als voetbal een enorme ‘boost’ aan de breedtesport en 

zorgt ook weer voor de sociale cohesie in onze gemeente. 

Investeren in werk mens(en) economie 

 
Als er ergens kansen liggen, dan is het wel op het gebied van arbeid. Wij zien ook in dat 

verschillende initiatieven zoals de gebiedscoöperatie Westerkwartier, het bij elkaar brengen van 

kennis, kunde en mensen, ook perspectieven biedt. Echter, de naamsbekendheid, ofwel de 

marketing –en communicatiestrategie lijkt nog niet te werken. Veel inwoners weten niet wat deze 

coöperatie doet, hierin ligt ook een uitdaging. Het stimuleren van een kenniseconomie gekoppeld 

aan onze lokale ondernemers, ook op het gebied van toerisme en recreatie,  wordt een 

interessante uitdaging de komende jaren. Vanuit de werkgroep lokale economie zien we al 

initiatieven, die dit College de juiste richting op weet te duwen. 

Aan de andere kant biedt de participatiewet zowel kansen als bedreigingen. Kansen omdat er meer 

krachten op de arbeidsmarkt komen, bedreigingen omdat er op dit moment geen werk te over is. 

Dit is natuurlijk een verantwoordelijkheid voor ons als gemeente. We zijn ook blij met de komst 

van 30 SW-medewerkers vanuit Novatec voor de komende 3 jaar. Maar wat gebeurt er daarna? Uw 

insteek is behouden of naar regulier werk begeleiden, maar hoe? Vanuit de eerder genoemde 

werkgroep zijn er ook ideeën geopperd en we zien de uitvoering hiervan graag tegemoet. 

Dit College moet aandacht houden voor gezinnen met kinderen. Kinderen mogen niet de dupe 

worden van de financiële situaties van hun ouders. Dit citaat wordt door de PvdA met een dikke 

rode streep onderstreept. Kinderen moeten toegang houden tot sport en onderwijs. Een goed 

voorbeeld daarvan is de vakantiespelweek. In eerste instantie bedoeld om kinderen uit armlastige 

gezinnen, die niet op vakantie kunnen, toch nog een fantastische week te laten beleven. Echter, 

ons bereiken steeds meer geluiden, dat deze week zo druk wordt bezocht, dat we ons afvragen of 

nu juist die kinderen, voor wie het bedoeld is,  buiten de boot vallen. Graag uw aandacht hiervoor. 

Hieruit voortvloeiend is dat armoedebeleid van belang blijft, het werd lang minimabeleid 

genoemd, maar armoedebeleid sluit beter aan bij de helaas te constateren problemen in de 

samenleving! 

Investeren in wonen en leven 
Investeren in wonen komt er vooral op neer dat je investeert in voorzieningen. We zien dat het 

College dat niet uit het oog is verloren. Ondanks de tegenwind van de eerdere jaren hebben 
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eerdere Colleges, maar ook dit College ingezet op behoud van onze voorzieningen. Daarbij is er 

toen ook een offer gevraagd van de inwoners middels verhoging van de OZB. Voor de komende 

jaren (2016, 2017 en 2018) wordt voorzien in een stijging van de OZB van 5%, 5% en 2%  Hierdoor 

blijven de woonlasten in vergelijking met andere gemeenten nog steeds op een aanvaardbaar 

niveau. Maar nu we inderdaad de zon aan de horizon zien verschijnen, kunnen we naast 

investeringen ook goed kijken naar kwaliteit en aanbestedingsbeleid. Dat wil zeggen duurzaam 

inkopen en het liefst op lokaal niveau. 

We zijn ook blij met de aangekondigde reconstructies. Eindelijk worden de Langestraat en de 

Nieuwstraat  in Noordhorn aangepakt, wordt er gewerkt aan het stationsgebied in Grijpskerk, en 

wordt er gekeken naar het verkeercirculatieplan in Zuidhorn. Terugkomend op Grijpskerk, inzake 

de herontwikkeling van de MFC, we zijn benieuwd in hoeverre deze plannen al in ontwikkeling zijn 

gezien het beraamde bedrag. Een aanvullende vraag aan de wethouder daarop, aangezien er al 

overleg is geweest met Dorpsbelangen, is er wat het centrum van Grijpskerk betreft, ook nog goed 

gekeken naar de parkeerproblematiek in het centrum?  

Onze zorg spraken we eerder uit over het wegenbeleid, mede door de bezuinigingen van de 

afgelopen jaren, is ons wegennet niet echt verbeterd, maar met de vaststelling van de wegenvisie 

hebben we in ieder geval de koers uitgezet voor de komende jaren. Maar er moet ook gekeken 

worden naar ons vastgoedbeleid: in hoeverre zijn de boekwaardes nog realistisch en wat is de staat 

van onderhoud van onze gebouwen? In ieder geval wordt ingezet op groot onderhoud van het 

maatschappelijk vastgoed. Onze gemeente heeft zichzelf als taakstelling een bedrag van 100.000 

euro aan voordeel toegekend. In onze ogen is dat vreemd, zeker gezien de onzekere markt, 

alsmede de afwaardering die op veel gebouwen regelmatig gedaan wordt. 

We hebben eerder bij het vaststellen van het duurzaamheidsbeleid sterk aangedrongen op het 

stimuleren van ‘slim boeren’ . Met name nu het verdienmodel voor boeren onder druk komt te 

staan, zie we dat veel van deze ondernemers moeten uitbreiden om hun hoofd boven water te 

houden. Denk naast te grote stallen ook aan meer uitstoot van ammoniak door de mest die koeien 

veroorzaken. In uw voorstel schrijft u over een beleidsnotitie waarin u een heldere gebiedsvisie op 

het Middag-Humsterland wilt weer geven. Wij nemen aan dat bovenstaande punten hierin ook 

meegenomen zullen worden. 

Tot slot 
De PvdA weet dat de komende tijd in het teken staat, van het op de juiste manier, het beschikbare 

geld in te zetten. Echter de meerjarenbegroting  is nog niet sluitend. Geen reden tot directe zorg, 

onze buffers zijn goed en de afgelopen jaren bleken, mede door degelijk financieel beleid, ruim 

mee te vallen. We mogen als gemeente best wel weer een beetje meer lef tonen. 

En natuurlijk willen we inzetten op verbetering van de gunstige positie waarin de gemeente 

Zuidhorn zich bevindt. Wat dat betreft willen we graag onze verantwoordelijkheid nemen en daar 

waar mogelijk het College ondersteunen met goede initiatieven. Zoals ook afgelopen week in de 

Streekkrant te lezen was: “de oppositie is kritisch, maar constructief, en dat geeft stabiliteit”. 

Zoals wij vorig jaar ook al hebben gezegd (over het college-akkoord), een goed idee is niet 

automatisch een goed voorstel. U moet onze steun verdienen door met goede voorstellen te 
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komen. En waar nodig helpen wij u een handje. 

 

Namens de PvdA,. 

André Hatzman en Mark Veenstra 
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